

Pelancongan Budaya Konsep Dan Contoh Contoh Di Malaysia

Management planning and development of tourism in Malaysia.

Qalam Menari merupakan himpunan rencana, coretan, kembara, cerpen, dan puisi yang tertulis selama 50 tahun dan tersiar dalam beberapa buah majalah, jurnal, buletin dan sebagainya, yang berjaya dicungkil kembali. Namun, masih ada lagi yang tidak dapat dipugar semula, terus kekal dalam lipatan penerbitan tertentu. Tulisan-tulisan ini dihimpunkan untuk dijadikan tatapan umum, malah ada juga antara tulisan ini yang boleh dijadikan bahan rujukan sejarah oleh generasi akan datang.

Dalam konteks pengurusan dan penganjuran acara, syarikat pengurusan dan penganjuran acara dilihat lebih memberi fokus kepada keuntungan hasil daripada perkembangan pelancongan dan acara. Namun, di sebalik keghairahan itu, syarikat pengurusan dan penganjuran acara seolah-olah lupa akan kesan negatif acara kepada alam sekitar. Dalam konteks pengunjung acara pula, selain menikmati kegembiraan, pengalaman dan kepuasan berhibur; pengunjung acara harus mengambil tanggungjawab untuk sama-sama meminimumkan kesan negatif acara kepada alam sekitar. Secara adilnya, alam sekitar yang dipinjamkan ini harus sama-sama dijaga agar kekal lestari untuk generasi akan datang. Buku ini dihasilkan dengan tujuan memberi kesedaran, pengetahuan, di samping membincangkan beberapa kaedah yang boleh diguna pakai oleh syarikat pengurusan dan penganjuran acara dalam menghasilkan acara hijau.

""Selain China, Barat mesti diakui punya kontribusi besar dalam membentuk wajah kuliner Indonesia, sesuatu yang tak bisa dilepaskan dari jejak kolonialisme bangsa Eropa di Indonesia sejak abad ke-16 hingga paruh pertama abad ke-20. Meski pengaruh budaya Eropa terhadap kuliner Indonesia saat ini memang tampak jelas, tak bisa disangkal lingkungan alam dan budaya pribumi turut pula memengaruhi dunia kuliner Eropa, khususnya Belanda. Buku ini mengupas jejak rijsttafel hingga menjadi budaya makan kolonial Belanda yang paling mengemuka pada paruh kedua abad ke-19, bagaimana melalui rijsttafel pencitraan budaya makan ideal sebagaimana dikenal kini setidaknya mulai dibangun, juga cerita di balik rijsttafel yang terselip dalam karya-karya sastra kolonial, majalah rumah tangga kolonial, fotografi kolonial, hingga buku-buku resep masakan kolonial yang mampu membangun serta menampilkan imaji hidangan nasi yang dipadupadankan dengan seni penyajian gaya Eropa. Ketekunan Fadly Rahman menelusuri dan mengolah data lama dan baru telah membuka khazanah seputar asal-usul rijsttafel, budaya makan masa kolonial yang pernah dan awalnya hidup di Indonesia, namun kini lebih dikenal di mancanegara. -- William Wongso, praktisi kuliner Indonesia Begitu teliti, ditunjang dengan data yang luas serta bibliografi yang mengesankan. -- Sri Owen, gastronom Inggris dan praktisi kuliner Indonesia""

History of Indonesian cuisine serving in food habits of Dutch during their occupation in Indonesia.

Buku Program Homestay dan Pembangunan Komuniti Luar Bandar di Malaysia mengetengahkan pelbagai topik dan isu berkaitan dengan program homestay dan komuniti luar bandar di Malaysia. Perkembangan dalam pembangunan program homestay dan peranannya dalam membangunkan komuniti luar bandar merupakan teras utama perbincangan. Buku ini terdiri daripada 12 bab dan disusun mengikut dua skop utama seperti berikut: • Pembangunan program homestay dalam konteks Malaysia • Kajian kes program homestay di negeri terpilih Buku ini memberikan manfaat kepada mereka yang ingin mengkaji serta mendapatkan pengetahuan lanjut tentang dua bidang utama iaitu program homestay sebagai tarikan pelancongan dan pembangunan ekonomi komuniti luar bandar. Selain daripada mahasiswa, pelbagai pihak sama ada yang terlibat secara langsung atau tidak langsung dalam pengurusan program homestay dan pembangunan komuniti di luar bandar.

Sociocultural aspects in the development of tourism in Malaysia; collection of articles.

Dalam mengejar arus kemajuan tidak dinafikan terdapat dalam kalangan kita tidak mengetahui dan mungkin juga tidak peka dengan keadaan sosiobudaya dan kepakaran serta kearifan tempatan yang dimiliki masyarakatnya sendiri khususnya masyarakat Melayu. Bermula daripada kepakaran yang diwarisi dari generasi terdahulu kemudiannya telah berkembang dan diinovasikan untuk terus diamalkan oleh generasi masa kini. Kekayaan serta keunikan pelbagai kearifan tempatan ini wajar untuk dilestarikan supaya diketahui, dikenali dan dihayati bersama agar warisan tinggalan pemikiran unggul generasi terdahulu 'tidak lekang dek panas dan tidak lapuk dek hujan'. Oleh itu, bertepatan dengan objektif yang ingin dicapai, penghasilan buku ini mengetengahkan empat subkearifan tempatan iaitu budaya, sejarah, perubatan tradisional dan pelancongan yang berjaya dibedah dan dikupas dengan begitu menarik untuk menimbulkan keunikan yang kita miliki. Melalui keunikan inilah kita berdiri dan berbangga sebagai rakyat Malaysia yang diharapkan dapat melestarikan warisan kearifan tempatannya. Universiti Sains Malaysia, Penerbit Universiti Sains Malaysia

Pembangunan sosial merupakan sebahagian daripada penyumbang kepada kemajuan negara. Kerangka pembangunan ekonomi yang mendasari kemajuan negara-negara dunia lebih lima dekad yang lalu semakin diselarikan dengan kerangka pembangunan sosial kerana implikasi yang besar ke atas pembangunan manusia dan alam sekitar. Penekanan ke atas pembangunan sosial yang bermula sekitar tahun 1980-an telah dilihat penting demi kelestarian dan kemajuan sesebuah negara. Bentuk dan corak pentadbiran di Malaysia dan Indonesia mempengaruhi pembangunan sosial kedua-dua buah negara. Situasi sosial jauh berbeza berdasarkan jumlah penduduk, perubahan-perubahan yang berlaku dan trend dalam sejarah pembangunan negara. Perbezaan ini wujud disebabkan usaha-usaha pembasmian kemiskinan yang dilakukan oleh kedua-dua buah negara bergerak pada kadar yang tidak sekata. Pembentukan dasar sosial menjadi bertambah penting untuk mengurus komuniti yang semakin berkembang dan kompleks. Dasar sosial di Malaysia dikenali sebagai Dasar Sosial Negara manakala di Indonesia dikenali sebagai Sistem Jaminan Sosial Nasional. Dalam melaksanakan perancangan pembangunan sosial, persekitaran semula jadi dalam hubungan di antara pelaksana dasar dan kumpulan sasar adalah sama penting dengan kandungan dasar. Impak dasar sosial dalam pendidikan, kesihatan dan kerjaya, kerap kali bergantung kepada aktiviti yang terlibat dalam kalangan individu dan komuniti. Memberi tumpuan kepada hubungan dan interaksi ini dapat meningkatkan kefahaman impak dasar sosial dalam kalangan komuniti di Malaysia dan Indonesia.

Tourism—one of the world's largest industries—has long been appreciated for its economic benefits, but in this volume tourism receives a unique systematic scrutiny as a medium for cultural exchange. Modern developments in technology and industry, together with masterful advertising, have created temporarily leisured people with the desire and the means to travel. They often in turn effect profound cultural change in the places they visit, and the contributors to this work all attend to the impact these "guests" have on their "hosts." In contrast to the dramatic

economic transformations, the social repercussions of tourism are subtle and often recognized only by the indigenous peoples themselves and by the anthropologists who have studied them before and after the introduction of tourism. The case studies in *Hosts and Guests* examine the five types of tourism—historical, cultural, ethnic, environmental, and recreational—and their impact on diverse societies over a broad geographical range

Issues on Malay literature, politics, culture, education, and Islamic civilization in Malaysia; volume commemorating the 100th anniversary of University of Malaya.

Aktiviti rekreasi adalah satu aspek kehidupan yang sering dianggap remeh oleh masyarakat. Namun, jika dikaji secara halus, maka kita akan mendapati bahawa rekreasi sebenarnya mempunyai peranan yang amat penting dalam memberikan nilai-nilai yang pelbagai terhadap manusia. Buku ini mendalami pengertian rekreasi, peranan dan nilai-nilai rekreasi dalam kehidupan manusia serta isu-isu pengurusan sesebuah taman rekreasi, tidak kira sama ada yang berasaskan sumber semula jadi mahupun sumber buatan manusia. Perbincangan yang diutarakan banyak menjurus kepada senario berteraskan pengurusan dan penekanan terhadap cadangan penyelesaian. Sebagai sebuah negara yang kaya dengan taman rekreasi, Malaysia memerlukan mereka yang berpengetahuan untuk menguruskan kawasan-kawasan ini dengan baik. Buku ini boleh menjadi rujukan penting tentang prinsip dan konsep pengurusan taman rekreasi bagi mencapai objektif untuk mewujudkan budaya hidup sihat dalam kalangan rakyat Malaysia.

On politics and government and social conditions in Malaysia.

Philosophy and economic development in Malaysia; papers of a seminar.

Pulau di Malaysia secara umumnya sering kali dikaitkan dengan industri pelancongan. Namun begitu, terdapat beberapa isu yang berkaitan dengan sumber lain di pulau dan implikasinya kepada komuniti yang turut relevan untuk dikaji dan didokumentasikan. Antaranya ialah isu pengangkutan, kesihatan, pendidikan kanak-kanak pulau dan peranan sektor tidak formal. Isu pelancongan masih turut signifikan dalam konteks pulau di Malaysia. Dalam buku ini, terdapat tiga topik yang berkaitan, iaitu daya tampung sosial dalam pelancongan, penggunaan sumber asli sebagai tarikan ekopelancongan pulau dan peranan wanita dalam pembangunan homestay. Buku suntingan ini menyajikan hasil penyelidikan terkini dengan disokong oleh huraian konseptual dan sorotan literatur yang berkaitan dengan pembangunan sumber dan komuniti pulau. Buku ini amat berguna dijadikan sebagai bahan rujukan kepada pelbagai pihak, sama ada mereka yang terlibat dalam bidang pendidikan pengajian tinggi seperti pensyarah, penyelidik, pelajar pascasiswazah dan prasiswazah mahupun mereka yang terlibat dalam pengurusan dan pelaksanaan dasar yang berkaitan dengan bidang pembangunan pulau dan pembangunan sumber. Buku ini turut sesuai untuk bacaan umum dan rujukan tambahan kepada pelbagai pihak yang terlibat dalam pembangunan sumber dan komuniti pulau termasuklah pendidik dan pelajar sekolah menengah.

On historical, cultural, sociological and Islamic aspects of the Malay; collection of articles.

Pokok perhatian buku ini adalah sejarah dan ingatan yang dirangkum dalam sebuah bingkai foto yang disimpan oleh Mandingin, ayah angkatku di Banda Eli, desa dimana saya melaksanakan penelitian lapangan pada rentang tahun 1994 hingga 1996. Pria itu berdiri menghadap kamera, mengenakan mantel dan sarung panjang, di sebelahnya terdapat bungabunga yang tertata, mengenakan kacamata bulat dan sorban berwarna cerah. Wajah kurusnya memancarkan kematangan dan ketenangan bukan usia lanjut. Pakaian pria ini dan dekorasi di sekitarnya mengindikasikan bahwa foto ini merujuk pada periode akhir dari masa kolonial. Inilah gambar dari Fidin, ayah Mandingin, diambil sekitar tahun 1949 di Makassar, ibu kota baru di Timur Indonesia, beberapa saat sebelum Fidin meninggal dalam peziarahannya ke Mekah. Manakala saya melihat gambar ini bersama dengan Mandingin, terasa bagaikan ringkasan signifikan dari sejarah dan biografi masa lampau. Peristiwa dalam foto ini tak hanya merupakan titik tertinggi dari kehidupan pribadi Fidin tapi juga bertepatan dengan akhir penarikan Belanda dari koloni bentukan mereka. Persatuan Republik belumlah sepenuhnya terwujud; pembukaan negara terhadap negara-negara merdeka dan dunia Islam masih diantisipasi dan diperebutkan. Foto ini berlatar belakang kesadaran tentang figur seorang ayah yang tak pernah kembali dari perjalanannya. Sebagai sebuah sarana untuk mengenang, foto ini menitikberatkan sebuah relasi sosial yang terhenti, sebuah ingatan langka yang menciptakan lewatnya hasrat untuk berkomunikasi dengan “pancaran sejarah” (Runia 2007:322). Bukannya kewalahan karena perubahan sejarah atas mereka, keturunan Fidin tetap memelihara mereka dari jauh dengan potret sebagai peristiwa dan pribadi pendiri. Karenanya orang-orang sebagaimana yang digambarkan dalam buku ini, dipersatukan dengan sejarah melalui seorang pribadi, figur nenek moyang yang dari padanyalah kemungkinan untuk mengungkap lebih dalam eksistensi dan kesadaran atas pengalaman hidup yang berlimpah. Dalam artian tersebut, sejarah kembali pada apa yang disebutkan oleh Janet Hoskins (1993: 308) sebagai ‘warisan’ – sekumpulan prosedur pengulangan masa lalu yang memungkinkan pemulihan dan perubahan eksistensial sosial dalam lintasan waktu. Fokus utama saya adalah pada kisah menarik dari sebuah perjalanan jarak jauh, sebuah perpindahan antara waktu dan tempat yang berbeda. Foto Fidin mencontohkan sebuah puisi spesial dari kehadiran, yang bagi sebagian kerabatnya, menyediakan dasar dari ingatan dan harapan dari kehadiran intersubjektif. Lagu-lagu dan kisah-kisah mengenai perjalanan seperti ini memotivasi dan memungkinkan perjalanan aktual ke tempat-tempat yang jauh, mempertahankan sebuah keterlibatan antara komunitas dalam skala kecil dan arena sejarah serta peristiwa politis yang besar. Pertanyaan yang kiranya dapat dialamatkan kepada buku ini adalah seberapa personalkah, pengalaman hidup yang bersejarah: apakah narasi ini mengukur waktu yang dalamnya sejarah dan ingatan terpotong? Dalam hubungan dengan itu, isu yang dekat dengan pertanyaan ini adalah apakah bentuk tindakan yang tersedia bagi masyarakat untuk mendorong sela-sela peristiwa politis yang lebih besar. Ke dalam tingkat apakah ini semua dapat membangun dan memperoleh kembali peran kolektif mereka dalam situasi sejarah kemudian?

Pelancongan Malaysia: isu pembangunan, budaya, komuniti, dan persetempatan (UUM Press)UUM Press

Gunung Jerai dan kawasan sekitarnya yang berkeluasan 816 km persegi telah diisytihar sebagai Geopark Kebangsaan pada Julai 2017 dengan nama Jerai Geopark. Maka, buku ini mengetengahkan keunikan dan keistimewaan warisan yang terdapat di Jerai Geopark yang mewakili warisan geologi, geoarkeologi, biologi dan budaya. Warisan geologi di Jerai Geopark mendedahkan bukti geologi tertua negara (Formasi Jerai) sama seperti yang terdapat di Langkawi Geopark (Formasi Machinchang) yang berusia sekitar 550 juta tahun dahulu. Bukti batuan Formasi Jerai ini bersama batuan Formasi Mahang (berusia sekitar 400 juta tahun dahulu), yang kemudiannya diterobos oleh granit Jerai pada 220 juta tahun dahulu, bersama landskapnya juga dapat dilihat melalui 24 geotapak dan 7 geotrail yang disenaraikan. Warisan geoarkeologi Jerai Geopark pula mendedahkan tamadun Kedah Tua yang bermula sejak 582 Sebelum Masihi. Buku ini menceritakan hubungan penting antara masyarakat tamadun awal dengan landskap geologi Jerai. Warisan biologinya pula diwakili oleh Hutan Bakau Merbok dan Hutan Tropika Gunung Jerai. Kehidupan manusia sejak kurun ke-6 Sebelum Masihi telah meninggalkan

pelbagai seni dan budaya tradisi yang unik di Jerai Geopark. Oleh itu, judul ini ditulis berdasarkan sumber bertulis dan laporan kerja lapangan dan merupakan hasil kajian ilmiah pertama tentang Jerai Geopark. Kekuatan isi dalam buku ini terletak pada kesahihan sumber yang digunakan serta dilengkapi rajah dan jadual bagi memudahkan pembaca memahami tentang perkara yang dibincangkan. Penerbitan buku ini akan memberikan sumbangan yang besar dalam bidang geopark dan pelancongan.

Pelancongan adalah salah satu sektor ekonomi yang berupaya menjadi pemangkin terhadap pemeraksanaan komuniti luar bandar. Terdapat pelbagai ciri tarikan yang boleh dibangunkan sama ada berkonsepkan alam sekitar fizikal mahupun budaya. Berdasarkan potensi ini, komuniti di luar bandar dapat diperkasakan melalui pembangunan pelancongan terutamanya produk yang berasaskan komuniti. Di Malaysia, pembangunan pelancongan di luar bandar boleh diteliti daripada pelbagai perspektif dan fokus kajian. Antaranya peranan wanita, penglibatan koperasi dalam menjayakan pelancongan berasaskan komuniti, sumbangan dan pengaruh program homestay serta beberapa isu khusus seperti perana komuniti nelayan, pembangunan pelancongan warisan berasaskan kearifan komuniti, peluang dan cabaran penglibatan komuniti dalam pembangunan pelancongan sukan dan ekopelancongan. Sehubungan itu, keperluan terhadap penerbitan hasil karya ilmiah dalam bidang ini adalah relevan dan signifikan. Buku Pemeraksanaan Komuniti Luar Bandar melalui Pelancongan ini menghimpunkan dua belas artikel dengan memberikan tumpuan kepada dua isu iaitu pemeraksanaan komuniti dan pembangunan pelancongan. Buku suntingan ini sesuai dijadikan sebagai sumber rujukan kepada pihak yang terlibat dalam bidang pendidikan pengajian tinggi seperti pensyarah, penyelidik, pelajar pascasiswazah dan prasiswazah mahupun mereka yang terlibat dalam pengurusan dan pelaksanaan dasar yang berkaitan dengan bidang pelancongan, pembangunan pulau dan pelancongan pulau. Buku ini turut sesuai untuk bacaan umum dan rujukan tambahan kepada pelbagai pihak yang terlibat dalam industri pelancongan pulau termasuklah pendidik dan pelajar sekolah menengah.

On the conservation of culture villages in Jawa Barat Province.

Collection of religious, cultural, and socioeconomic articles with reference to Bali; festschrift in honour of Prof. Dr. Ida Bagus Mantra, a Balinese educator.

Historical development of education in Malacca, Malaysia.

Issues on tourism in Malaysia; collection of articles.

Sektor pelancongan dikenal pasti sebagai salah satu daripada 12 Bidang Ekonomi Utama Negara (NKEA) yang berpotensi tinggi untuk memacu pertumbuhan ekonomi negara dalam Rancangan Malaysia ke-10. Menjelang tahun 2015, sektor pelancongan Malaysia disasarkan untuk muncul dalam kalangan sepuluh negara teratas di dunia dari segi pendapatan pelancongan, meningkatkan lagi sumbangannya kepada ekonomi negara dan menyediakan jutaan peluang niaga dan kerja kepada penduduk negara ini. Sejak awal 1960-an lagi, kerajaan memainkan peranan utama dalam memacu pertumbuhan sektor ini dengan pelbagai kapasiti. Namun, tumpuan pembangunan masih lagi terarah kepada pasaran antarabangsa sedangkan umum mengetahui bahawa sektor pelancongan antarabangsa adalah suatu sektor yang amat rapuh. Sektor ini amat sensitif terhadap apa-apa jua peristiwa yang berlaku di negara ini mahupun di rantau Asia seperti krisis mata wang, serangan penyakit berjangkit, serangan pengganas terhadap destinasi pelancongan serta bencana alam. Namun demikian, sektor domestik sering dianggap tidak penting dan terus ditenggelami oleh hasil pendapatan yang mampu dijana dengan kehadiran pelancong-pelancong asing, terutamanya daripada hasil tukaran wang asing. Teori perkembangan pelancongan, walau bagaimanapun, memberi amaran bahawa kebergantungan yang keterlaluan terhadap pasaran antarabangsa, seperti yang dilakukan oleh Malaysia hari ini boleh membawa kepada masa hadapan yang tidak menentu dan boleh berdepan dengan jalan buntu.

Buku ini mengandungi 14 makalah yang dibahagikan ke dalam tiga bahagian seperti tercermin dalam judulnya. Bahagian I di bawah tema Warisan mengandungi lima makalah dan menengahkan tema warisan. Membahas tentang migrasi orang Melayu ke Australia berdasarkan kearifan bangsanya, identiti sosial dan kuasa dalam sistem politik Melayu; resolusi berasaskan cara lama dalam Sumpahan Pocong, disintegrasi Melayu dan perlindungan belantara dalam kearifan bangsa di rantau ini. Dalam bahagian II di bawah tema Pelancongan juga terdapat lima makalah. Menongkah sebagai produk budaya untuk pelancongan, kempen kepentingan warisan dalam pelancongan, ekopelancongan di Kuala Sepetang, warisan beca dalam pelancongan dan potensi Muar sebagai destinasi pelancongan. Bahagian terakhir, iaitu bahagian III di bawah tema Seni memuatkan empat makalah yang mengandungi perkampungan kraftangan di Kelantan, seni pertukangan Cina dalam reka bentuk masjid di Melaka, rumah tradisional Negeri Sembilan dan adaptasi seni bina dalam pentadbiran Turki Utmaniyyah sorotan terhadap kearifan tempatan. Kesemuanya ini ialah hasil penyelidikan para akademik dalam pelbagai bidang yang berkaitan dengan ilmu kearifan tempatan di rantau ini. Jadi secara keseluruhannya tidak kira dalam bidang apa sekalipun, kesemuanya ada hubung kait dengan kearifan tempatan. Hal ini tentunya melambangkan sumbangan ilmu masyarakat lampau di rantau ini telah berkembang dalam hampir kesemua bidang ilmu. Terdapat banyak manfaat yang boleh diperoleh daripada buku ini.

160 Contoh Karangan SPM Bahasa Malaysia Sememangnya buku berkualiti dan mantap untuk pembelajaran yang berkesan bagi membantu murid menghadapi Kertas 1 SPM Bahasa Malaysia. Dengan kandungan yang intensif, buku 160 contoh karangan SPM sewajarnya dijadikan buku pilihan murid untuk meningkatkan pemahaman, memperkukuh keyakinan, dan seterusnya mencapai kecemerlangan dalam peperiksaan.

[Copyright: e04dd2193378d29d50aff75b906e2a2a](https://www.pdfdrive.com/e04dd2193378d29d50aff75b906e2a2a)